
شکمپرکنهایبیخاصیت!

بدانیــم که مردم ایران ۳۷ درصد بیشــتر از دیگر 
نقــاط جهان نان مصرف می کننــد و ۶۰ درصد از 
ســبد غذایی و تأمین انرژی آن ها از قوت لایموت 
به دســت می آید؛ بنابراین چون اصلی ترین غذای 
ملت اســت و اهمیت بالایی در تأمین انرژی دارد 
بایــد کیفیــت آن در کنار کمیت بیــش از این ها 
مورد توجه مســئولان بالادســتی باشــد زیرا در 
صورتی که نان کامل در اختیــار مردم قرار نگیرد، 
 مشــکات ســامتی در قبال انــواع بیماری های 

دوچندان می شود. 
علیرضا زالی، رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی، در ششمین نشست گروه کاری سامت و 
امنیت غذایی با بیان اینکه ۶۰ درصد ســبد غذایی 
و تأمین انرژی مردم ایران از نان تأمین می شود، بر 
ضرورت قرار گرفتن نان کامل در سبد غذایی مردم 
گفته است: »جوانه گندم سرشار از سلولز، پروتئین 
و اماح و اســید های آمینه است و آرد کامل دارای 
ویتامین های گــروه ب و آنتی اکســیدان ها و ضد 
ســرطان است، بنابراین حرکت به سمت آرد کامل 
یک حرکت مهم در راســتای سامت مردم است و 
باید دغدغه ســامت مردم را داشت. هم اکنون نان 
لواش متداول ترین نان مصرفی در تهران اســت و 
پس ازآن نان تافتون و ســنگک قرار دارد، بنابراین 
باید با توجه به اســتقبال مردم، اقدامات لازم برای 
تغییر نان موجود به نان کامل انجام شود. تهیه نان 
از آرد کامل نیاز به مهارت بیشتر نانوا دارد و در این 
خصوص می توان از تجارب سایر کشور ها در تولید 

نان کامل بهره برد.« 
گوهر محمدی، رئیس دبیرخانه ســامت و امنیت 
غذایی دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید بهشتی، 
معتقد اســت »قیمت بالای آرد کامل، اســتقبال 
نکــردن نانوا ها به دلیل نیاز به زمان بیشــتر برای 
آماده ســازی نان کامل، دیدگاه های نادرست مردم 
در خصــوص نان کامل، ضرورت فرهنگ ســازی و 
آمــوزش مردم، ماندگاری کمتــر آرد و نان کامل، 
اســتاندارد های فنی، ضعف علمی و فنی بازرسان 
نانوایی هــا برخی از چالش های مطرح شــده بود.« 
یکی از علل جداســازی ســبوس از آرد، می تواند 
ســود اقتصادی آن نســبت به آرد دولتی باشــد. 
درواقع فروش ســبوس ســود بیشــتری را نسبت 
بــه آرد برای کارخانه های بــه دنبال دارد و قیمت 
سبوس بیشتر از آرد است، متقاضیان خرید سبوس 
و کاربردهای سبوس نان زیاد است. به همین دلیل 
کارخانه های حتی اگر ســبوس نان را به دامداران 
نیز بفروشــند، قیمت حاصــل از آن چند برابر آرد 
می شــود که به نانوا برای تهیه نان فروخته شود. از 
ســویی علیرضا زالی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشــتی، معتقد است »نان سبوس دار جای 
نان کامل را نمی گیرد، زیرا وقتی سبوس به صورت 
خارجی به خمیر نان اضافه می شــود، می تواند در 
فرایند پخــت نان به صورت ناقص به ماده ســمی 
آکریل آمید تبدیل شــود. سال های آغازین استقرار 
نان کامل در ســفره مردم هزینه در بر دارد، گرچه 
این کار درواقع ســرمایه گذاری برای ارتقا و بهبود 
سامت مردم و کاهش بیماری هایی نظیر سرطان 
و سوء تغذیه محسوب می شود.  با وجود غنی سازی 
آرد با آهن، درصورتی کــه فرایند تخمیر به صورت 
مطلــوب در نان صورت نگیرد و روش پخت اصاح 
نشــود، حتی آهن و سایر ریزمغذی های اضافه شده 
به دلیل حضور عناصر ضد تغذیه ای در آرد ازجمله 
اسید فیتیک، قابلیت جذب را نخواهند داشت. این 
در حالی اســت که با استفاده از نان کامل و فرایند 
تخمیر مناســب، بخش زیادی از نیاز های اساسی 
بدن به آهن و ســایر ریزمغذی ها تأمین می شود و 
لازم به تحمیل هزینه های اضافه نیز نیســت. حتی 
اگر فرض بر این باشــد که فراینــد تخمیر در نان 
انجام گیرد، غنی سازی نان با آهن طبق نظر برخی 
کارشناســان می تواند مشکاتی را به وجود آورد و 
فراوانی آن در آرد، در افــرادی که به کمبود آهن 
دچار نیســتند، می تواند موجب بروز مشــکات و 
بیماری شود. ازجمله خطرات بالقوه در غنی سازی 
با آهن می توان به تداخل با ســایر ریزمغذی ها، بار 
اضافی آهن، مشکات ناشی از غنی سازی آهن در 
افــراد دارای اختال در تنظیم جذب آهن، اختال 
ایمنی و عفونت ها و افزایش احتمال ابتا به برخی 
بیماری ها را نام برد. آرد کامل برای ســامت مفید 

است و نیازی به غنی سازی آن نیست.« 
حالا این دولت است که طی همه سال ها بیشترین 
رقــم بودجه را که آخرین مورد آن همین امســال 
معادل حدود 15۰ هزار میلیارد تومان بوده صرف 
خریــد گندم می کند تا مســتقیما راهی ســیلوها 
شــود و به مرورزمان زیر ســنگ آســیاب تبدیل 
بــه آرد و پــس از گرفتن مواد غنــی آن همچون 
ســبوس راهی نانوایی ها گردد تا به معجونی به نام 
شــکم پرکن های بی خاصیت مبدل شود و عاوه بر 
اینکــه نفعی ندارد بیماری هایی چون ســرطان را 
جایگزین ســبوس کند. البته این نان سبوس داری 
که چند سالیســت در بســته بندی های شکیل و 
قیمتی بالا به دســت مشتاقان ســامتی می رسد 
هم نان کامل نیســت همانگونه کــه علیرضا زالی، 
رئیس دانشــکده علوم پزشــکی دانشــگاه شهید 
بهشــتی، گفته اســت »نان ســبوس دار جای نان 
کامــل را نمی گیرد، زیرا وقتی ســبوس به صورت 
خارجــی به خمیر اضافه شــود، می تواند در پخت 
نان به هر صورت ناقص به ماده ســمی آکریل آمید 
 تبدیل شــود« تا درنهایت همان شــکم پرکن های 

بی خاصیت باشد.

بی توجهی تا کی؟!
سـومین اجـاس مجمـع جهانـی مسـتضعفین بـا موضوع 
عرصـه  در  جانبـه  همـه  آفرینـی  نقـش  و  افزایـی  هـم 
بین المللـی بـا حضـور صدهـا نفـر از مقامـات لشـکری و 
و  وزارتخانه هـا  بین الملـل  امـور  مدیـران کل  و  کشـوری 

شـد. برگـزار  کشـور  دانشـگاه های 
به گزارش ایسـنا، این اجاس از سـوی معاونـت بین الملل 
سـازمان بسـیج، دیـروز روز ۲۳ آبان در مجموعه سـازمان 
بسـیج مسـتضعفین بـا مشـارکت معاونت های بیـن الملل 
وزارتخانه هـا، سـازمان ها، ارگان هـا، دانشـگاه ها و روسـای 
آنهـا و فعـالان بین الملـل و رسـانه های محـور مقاومـت 
بـا شـعار محـوری » فلسـطین محـور مقاومـت، غـزه نماد 

اسـتقامت« برگزار شـد.
در ایـــن اجـــاس از ســـفیران کشـــورهای محـــور مقاومـــت 
ســـوریه، عـــراق، لبنـــان، فلســـطین و یمـــن دعـــوت شـــده 
ـــان بیانیـــه ای صـــادر و موضـــع رســـمی مجموعـــه  و در پای
ــازمان ها  ــل سـ ــای بین الملـ ــه معاونت هـ ــیج و همـ  بسـ

اعام شد.
درابتـدای ایـن اجـاس، معـاون روابـط بین الملل بسـیج 
بـا اعـام آغـاز بـه کار مجمـع جهانـی مسـتضعفین بـه 
ریاسـت سـردار غامرضا سـلیمانی رئیس سـازمان بسـیج 
صـورت  بـه  مجمـع  ایـن  امـروز  از  گفـت:  مسـتضعفین 
رسـمی آغـاز بـه کار خواهـد کـرد تا حرکتـی در ایـران و 
جهان اسـام شـکل بگیـرد. همچنین معاونـت روابط بین 

الملـل بسـیج در نظـر دارد بـه زودی نشسـتی بـا حضـور 
و  نهـاد  ارگان هـا،  سـازمان ها،  بیـن  روابـط  معاونت هـای 

دانشـگاه ها برگـزار کنـد.

»غلبهخونبرشمشیر«
برایآزادیبشریتراهبردمظلومانعالماست

سردار غامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفان 

در بخشی از اظهاراتش دراین مجمع مقاومت را یک جریان 
جهــادی برآمده از اعتقادات مســلمانان توام با مظلومیت 
تاریخی دانســت و افــزود: راهبرد غلبه خون بر شمشــیر 
همانطور که موجب پیروزی اباعبدالله الحســین در عاشورا 
شــد، به عنوان یک جریان برای آزادی بشریت پیش روی 

مظلومان عالم قرار گرفته است.

یکماهاخیر۱۸۲تانکاز۶۰۰تانکمرکاوای
ارتشصهیونیستیمنهدمشد

از دیگر سخنرانان این مراسم خالد قدومی نماینده جنبش 
حماس در ایران بود که با تشریح گوشه ای از پیروزی های 
حمــاس در عملیات طوفان الاقصــی گفت: کل تانک های 
مرکاوا در ارتش صهیونیستی ۶۰۰ دستگاه است که 1۸۲ 

مورد طی یک ماه اخیر منهدم شدند.

پیشنهادهایغیرجنگیسردارنقدی
درحمایتازمردمغزه

در ادامه ســردار سرتیپ محمدرضا نقدی معاون هماهنگ 
کننده سپاه پاســداران با ارائه پیشنهادهای غیر جنگی در 
حمایت از مردم غزه، خواســتار اســتفاده از مکانیزم های 
حقوقی، قضایی، پزشکی، انسانی و دیپلماسی در حمایت از 
مردم مظلوم غزه شد و در پیشنهادی دیگر از ترکیه و سایر 
کشورهای منطقه خواســت پایگاه های نظامی و جاسوسی 

اسرائیل و آمریکا در منطقه را با شجاعت تعطیل کنند.
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گزارش
گزارشیازاجلاسمجمعجهانیمستضعفین

راهبرد غلبه خون بر شمشیر

معاون هماهنگ کننــده ارتش گفت: امروز با وجود تمامــی تحریم ها در تأمین 
تجهیزات مورد نیاز دفاعی روی پای خود ایســتاده ایم و این نشــان می دهد که 
ما توانســته ایم شــعار »ما می توانیم« را به واســطه نیروی انسانی کیفی، تحقق 

ببخشیم.
بــه گــزارش روابط عمومــی ارتش، امیــر دریــادار حبیب الله ســیاری معاون 
هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسامی در مراسم افتتاح نمایشگاه دستاوردهای 
محتوای آموزش الکترونیکی و تربیتی که در دانشــگاه علوم و فنون هوایی شهید 
ستاری برگزار شد، با بیان اینکه امروز نسلی پر افتخار در ارتش در حال آموزش و 
رشد هستند، اظهار داشت: قطعاً چنین نسلی آینده ارتش را تأمین خواهند کرد.
امیــر دریادار ســیاری با تأکید بر اینکه آموزش رمز پیروزی در عملیات اســت، 
عنــوان کرد: هر قدر آموزش و تربیت ما قوی باشــد، قطعــاً در عملیات ها پیروز 

خواهیم شد.
معاون هماهنگ کننده ارتش افزود: مهم ترین سرمایه هر سازمانی نیروی انسانی 
اســت و اگر نیروی انســانی کارآمد داشته باشــیم، می توانیم در برابر تهدیدات 
بهترین واکنش را داشــته باشیم. وی با بیان اینکه ساخت ناوشکن ها، پهپادها و 
هواپیماها حاصل تفکر نیروی انســانی اســت، گفت: رهبر معظم انقاب اسامی 

فرمودند که اگر بهترین و مدرن ترین تجهیزات را داشته باشیم، اما نیروی کیفی 
برای اســتفاده از آن ها نداشته باشــیم، قطعاً این تجهیزات از بین خواهد رفت. 
امیر دریادار ســیاری اظهارکرد: نیروی انســانی کیفی در ارتش با وجود تمامی 
محرومیت ها توانسته با اتکا به توان خود به بهترین و مدرن ترین تجهیزات دست 

پیدا کند.
معــاون هماهنگ کننده ارتش بیان کرد: امروز با وجود تمامی تحریم ها در تأمین 
تجهیزات مورد نیاز دفاعی روی پای خود ایســتاده ایم و این نشــان می دهد که 
ما توانســته ایم شــعار »ما می توانیم« را به واســطه نیروی انسانی کیفی، تحقق 
ببخشیم. وی یادآور شد: عملیات »حمله به اچ ۳« توسط همین نیروهای شجاع 
و کیفی انجام شــد و دنیا همچنان در حیرت چگونگی انجام این عملیات است و 

آن را در دانشگاه های خود تدریس می کنند.
دریادار ســیاری با بیان اینکه مسیر برنامه ریزی و آموزش ارتش بسیار خوب طی 
شده اســت، تأکید کرد: باید از تجربیات دفاع مقدس بهره ببریم؛ چرا که بسیار 

ارزشمند است و توان آموزش و پرورش ما را بالا می برد.
وی با تأکید بر اینکه محتوای آموزش الکترونیکی در زمان شــیوع و گســترش 
کرونا خود را به خوبی در کشور نشان داد، گفت: در آن دوران، آموزش حضوری 
در ارتش حتی یک روز هم تعطیل نشــد و با افتخــار می گویم که ما حتی یک 
فوتی هم در مراکز آموزشــی خود نداشتیم که این نشان از فرماندهی و مدیریت 

خوب ارتشی است.
معــاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه بهتریــن راهبرد و راهنمای ما برای 
فرماندهی و مدیریت »نهج الباغه« اســت، افزود: ۴۰ فراز از نهج الباغه امروز در 

دانشگاه های ارتش تدریس می شود.
دریادار ســیاری خطاب به افســران حاضر در این مراســم خاطرنشان کرد: باید 
بدانید که چه مســئولیت خطیــری بر عهده دارید و پا جــای پای چه عزیزانی 
می گذارید؛ عزیزانی که در انقاب اســامی و دفاع مقــدس جان دادند تا امروز  

شما بالنده باشید.

دریادارسیاری:

بهترینومدرنترین
تجهیزاتنظامیراداریم

جانشین وزیر دفاع با بیان اینکه در حوزه نظامی بسیاری 
از دستاوردهای شهید مقدم در سایر محصولات دفاعی 
ماننــد پهپادهــا و جنگنده ها به کارگیری شــد، گفت: 
ایشــان ارتباط خوبی با حوزه های غیرنظامی داشــت و 
شرکت های متعددی را در این زمینه خلق و اداره کرد.

سردار سیدمهدی فرحی جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح در ایام دوازدهمین ســالگرد شهادت 
سردار حسن طهرانی مقدم از خبرگزاری تسنیم بازدید 
کرد و به بررسی آخرین تحولات و دستاوردهای دفاعی 
کشور به خصوص در حوزه های موشکی و هوایی پرداخت.

وی در بخشی از این گفتگو با اشاره به تاش های شهید 
طهرانی مقدم در عرصه موشــکی گفت: شــهید حسن 
طهرانی مقدم یکی از اســطوره های دفــاع مقدس و از 

پیشتازان حوزه موشکی کشور بودند.
جانشــین وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح ادامه 
داد: بنده هم افتخار داشــتم که چندین ســال با ایشان 
همکاری می کردم و از 1۷ سال قبل تا چند سال بعد از 
آن که من مســئول سازمان هوافضای وزارت دفاع بودم 
و ایشان هم معاون جهاد خودکفایی سپاه، همکاری های 
تنگاتنگــی برای ارتقای عرصه موشــکی به خصوص در 

موشک های بالستیک داشتیم.
وی افزود: بنده از ایشان درس های زیادی مانند اخاق،  
اخاص، عقانیت و تخصص آموختم. این که حضرت آقا 
فرمودند "شهید مقدم دانشــمند پارسای بی ادعا بود"، 
واقعاً برازنده ایشــان بود، اخاق و اخاص ایشان آن قدر 
برجســته بود که بســیاری از همکارانش وی را به خاطر 
همین اخاق و مرام مدیریتی دوســت داشــتند و این 

موجب می شد برکت کار خیلی بیشتر شود.
ســردار فرحی ادامه داد: ایشان وارد عرصه هایی شد که 
خیلی ها می گفتند نشــدنی است. زمانی که شهید مقدم 
می خواست وارد حوزه موشک های برد بلند شود عده ای 
می گفتند "ما موشک های اسکاد B و C با بردهای ۲۰۰ 
تا ۳۰۰ کیلومتر را در اختیار داریم و صحبت کردن روی 

بردهای 1۰۰۰ و ۲۰۰۰ کیلومتر امکان ندارد".
وی عنوان کرد: وقتی ایشان روی دقت افزایی و نقطه زنی 
صحبــت کردند برای همه در حد یــک رؤیا و آرزو بود. 
این طور مطرح می شد که "این کار را فقط روسها آن هم 
روی موشــک های بالستیک ســوخت جامد با برد ۳۰۰ 
کیلومتر انجــام داده اند و برای بردهای بالاتر امکان پذیر 
نیست"، اما همه این کارها شد و این هم به دلیل اخاص 

و پشــتکار شــهید و همکاری بســیاری از متخصصین 
به دلیل اخاق نیکوی ایشان با شهید مقدم بود.

جانشــین وزیر دفاع تصریح کرد: همچنین شهید مقدم 
همکاری خوبی با وزارت دفاع داشتند و ما نیز همکاری 
بسیار مناسبی در حوزه انتقال فناوری، نیروی انسانی و 
ظرفیت ها داشتیم، این هم باعث هم افزایی توانمندی ها 
و بهتر شدن خروجی ها می شــد، به این ترتیب بود که 
شــهید مقدم به همه خواســته هایی که داشت رسید و 
رهبر انقاب فرمودند "شــهید مقدم هــر قولی را به ما 

داد، عملی کرد".
وی اظهار داشت: ایشان نقش یک پیشران را داشت که 
حرکت می کرد و بخش های توســعه فناوری را به دنبال 
خود می کشید و از این حیث هم نقش بی بدیلی داشت. 
سرریز فناوری های به دست آمده توسط شهید مقدم وارد 
حوزه های نظامی و غیرنظامی می شــد و ما توانستیم در 
حوزه های صنعت نفت و گاز،  مترو،  معادن و خودروسازی 

از این فناوری ها استفاده کنیم.
ســردار فرحی با ابراز اینکه در حوزه نظامی هم بسیاری 
از دستاوردهای شهید مقدم در سایر محصولات دفاعی 
مانند پهپادها و جنگنده ها به کارگیری می شــد، افزود: 
شــهید مقدم آنچه را بیش از هر چیــز دیگری برای ما 
به میراث گذاشت همین جمله "ما می توانیم بود."، شهید 
طهرانی مقدم در حقیقت برای ما جرئت و جســارت را 

به میراث گذاشت و به متخصصین منتقل کرد.
وی تأکیــد کرد: ایشــان ارتبــاط خوبی بــا حوزه های 
غیرنظامی داشــت و شــرکت های متعــددی را در این 
زمینه خلق و اداره کرد، همچنین ســردار طهرانی مقدم  
ارتباط بسیار خوبی با جوانان و دانشگاه های کشور ایجاد 
کــرد که ما الآن آثار توســعه یافته آن را در وزارت دفاع 
می بینیــم و امروز با بیش از ۷۰۰۰ شــرکت در ارتباط 
هستیم که 5۰ درصد  آنها دانش بنیان هستند که از این 
میزان 1۰۰۰ شرکت در حوزه موشکی فعالیت دارند.   

جانشــین وزیر دفاع با ابراز اینکه "در حوزه موشــکی 
به برکت افرادی که  شــهید مقدم تربیت کردند، مفتخر 
به این هســتیم که ده ها نفر مانند شهید طهرانی مقدم 
داریم"، گفت: همه خواســته های فرمانده معظم کل قوا 
در حوزه بــرد ۲۰۰۰کیلومتری، دقــت نقطه زنی،  تیراژ 
تولید برآورده شده است به صورتی که موجب شده است 
نیروی هوافضا توان و فضای تحویل گیری از ما را نداشته 

باشد و خودمان انباردار هم بشویم.

بهکارگیریدستاوردهایشهیدطهرانیمقدم
درپهپادهاوجنگندهها

ستاد انتخابات کشور بررســی هایی را درباره داوطلبانی 
که صاحیت  آنها احراز نشــده انجام داده که نتایج قابل 

توجهی دارد.
در راســتای اجرای مــاده ۶1 قانــون انتخابات مجلس 
شــورای اســامی با اتمام مهلت بررســی صاحیت ها 
داوطلبان انتخابات مجلس شورای اسامی در هیات های 
اجرایی مراکز حوزه انتخابیه، جمعه اخیر نتایج بررسی ها 

به دواطلبان اعام شد.
محســن اســامی مدیرکل دفتر انتخابات و دبیر ستاد 
انتخابات کشــور دیروز در برنامه تلویزیونی صبح بخیر 
ایران گفت: داوطلبان انتخابات مجلس شــورای اسامی 
اگر اعتراضی داشته باشند تا امروز چهارشنبه)از ساعت 
۸ تا 1۸( فرصت دارند این اعتراض را ثبت کنند که این 

زمان از ۲1 آبان ماه آغاز شده بود.
اســامی یادآور شد: براســاس قانون هیات های اجرایی 
اولین گام در بررســی یا احرار صاحیت ها هستند. که 
مــا هزار و ۲1۸ هیات اجرایــی اصلی و فرعی داریم که 
زحمت بررسی صاحیت ها بر عهده هیأت های اجرایی 
اصلی است. حدود ۲۰۳ حوزه مرکز اجرایی اصلی داریم 
که رییس هیات فرماندار اســت و نماینده دادگستری و 
رییس ثبت احــوال هم حضور دارند که این ۳ نفر رکن 

اداری اجرایی هیات اجرایی را تشکیل می دهند.
وی افزود: ۸ نفر معتمدین محلی هســتند، که فرماندار 
۳۰ نفر را از شــخصیت های مختلــف معرفی می کند 
کــه هیات نظارت صاحیت این ۳۰ نفر را بررســی می 
کنــد و این ۳۰ نفر  از بین خودشــان با انتخابات ۸ نفر 
را انتخــاب می کننــد و این ۸ نفر در کنــار آن ۳ نفر 
 قــرار می گیرند و در مجموع 11 نفــر هیات اجرایی را 

تشکیل می دهند.
اســامی یادآور شد: براســاس قانون وزارت کشور باید 
اطاعــات داوطلبان را بــرای وزارت اطاعات، اطاعات 
ســپاه، فراجا، قوه قضاییه وثبت احوال ارسال کند و این 
مراکز 1۰ روز فرصت داشــتند تا داده های خود را برای 
ما ارسال کنند و ما تمام این داده ها را برای هیات های 

اجرایی ارسال می کنیم.
براساس گفته وی در هیات های اجرایی این داده ها به 
همراه بررســی های محلی بررسی می شود و در نتیجه 
نظر خودشان را می نویسند. یعنی یا تایید، یا عدم تایید 
یــا عدم احراز که این عدم احراز امســال در قانون برای 

هیات های اجرایی در نظر گرفته شده است.

اســامی افزود: هیات های اجرایی اگــر برای داوطلبی 
عدم تایید می زنند باید با اعام مســتند و مســتدل به 
دلایل باشد. اینهایی هم که عدم تایید داشتند احتمالا از 
دستگاه های 5 گانه نکته ای اعام شده است. چون این 
مرحله، مرحله نهایی نیســت، داوطلبان باید صبر کنند. 
نمی توان گفت این بررســی ها نهایی است و آنهایی که 
عدم تایید یا عدم احراز گرفته اند حتما در بررسی نهایی 

هم نتیجه همین باشد.
وی گفت: ما بررســی کردیم عموما عدم احرازها مربوط 
بند جدیدی اســت که در قانون درباره 5 ســال فعالیت 
داوطلبان گفته شــده اســت. در قانون جدید این مورد 
آمده که می گوید آنهایی که می خواهند نماینده مجلس 
شوند باید حتما 5 سال سابقه فعالیت اجرایی، آموزشی، 
پژوهشی یا قضایی داشته باشد. بسیاری از داوطلبان که 
صاحیت شان احراز نشــده برای همین بوده است. ولی 
اگر اعتراض خود را ثبت کنند هیات نظارت بررسی می 
کند و چنانچه داوطلب ســوابق فعالیت خود را توضیح 

دهد، این عدم احرازها می تواند به تایید تبدیل شوند.
اســامی همچنین با اشاره به دو شــرطی که در قانون 
جدید انتخابات بــرای داوطلبان  خبرگان رهبری آمده 
بود، گفت: این دو شــرط که داشــتن ۴۰ سال تمام و 
همچنین ارائه مدرک ســطح ۴ حوزه علمیه است کار را 
بســیار تخصصی کرد و در ادوار گذشته این نبود و بعد 
از این مرحله شــورای نگهبان آزمونی را برای داوطلبان 
خواهد داشت که گویا آخر همین ماه است و کسانی که 
ســطح ۴ را ارائه کرده اند باید ایــن آزمون را بدهند که 
این آزمون نشــان دهنده این است که آیا می توانند در 
ادامه فرایند حضور داشــته باشند یا نه. به همین جهت 
51۰ نفری که امســال برای انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری ثبت نام کرده اند دقیقا دارنده شــرایط مندرج 

در قانون هستند .
وی در پاســخ به ســوالی درباره عدم ثبت نام آیت الله 
جنتــی در انتخابــات مجلس خبــرگان رهبری گفت: 
اسامی اظهار داشت: تعداد ۶5 نفر از داوطلبان انتخابات 
مجلس خبرگان از نمایندگان کنونی هســتند که ثبت 
نام خــود را انجام داده اند. با این حــال آقای جنتی در 
بین این افراد حضور نداشــتند و بنــده از دلیل این امر 

بی اطاع هستم.
صاحیت 1۴ درصد از دواطلبان انتخابات مجلس احراز 

نشده است.

بیشتریندلیلاحرازنشدنصلاحیتهای
داوطلبانانتخاباتمجلسچیست؟

نمایندهمسیحیانارمنیمجلس:

 پیشنهادهای رئیس جمهور 
در اجلاس ریاض سازنده بود

نماینــده مســیحیان ارمنی تهران و شــمال ایران با اشــاره بــه صحبت های 
رئیس جمهور در اجاس ریاض گفت: پیشنهادهای ده گانه رئیس جمهور سازنده 
بود و مطمئنا کشورهای اسامی و سایر کشورهای مخالف رژیم صهیونیستی به 

این پیشنهادات توجه خاصی کرده و همراهی می کنند.
آرا شاوردیان در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به صحبت های رئیس جمهور در اجاس 

اضطراری سران کشورهای عضو سازمان همکاری اسامی درباره جنگ غزه اظهار 
کرد: دولت سیزدهم دیپلماســی فعالی در منطقه با کشورهای همسایه در پیش 
گرفته اســت؛ نمونه آن عضویت ایران در شانگهای و بریکس و تعامل و همکاری 
خوب با کشورهای حاشیه خلیج فارس و همسایه است. وی اضافه کرد: روز شنبه 
نیز رئیس جمهور در اجاس ریاض شرکت کرد تا درباره جنایات رژیم کودک کش 
صهیونیســتی صحبت کند آن هم در شــرایطی که آمریکا با استفاده از حق وتو 
اجازه نمی دهد تحریم هایی علیه رژیم صهیونیستی در شورای امنیت تصویب شود.

این نماینده مجلس شــورای اسامی با ابراز امیدواری از این که خروجی اجاس 
ریاض و تاش کشــورهای اســامی منجر به تصویب قطعنامــه ای علیه رژیم 
صهیونیســتی در سازمان ملل شود، گفت: باید تاش های بین المللی در راستای 
تحریم رژیم صهیونیســتی و پایان جنایاتش در غزه باشد، جنایاتی که بر اثر آن 

کودکان و زنان و غیرنظامیان بی گناه به شــهادت رســیدند. باید جلوی حمات 
مرگبار رژیم صهیونیستی در غزه را گرفت و آتش بس فوری برقرار شود.

شــاوردیان با تاکید بر این که ایران همواره پرچم دار دفاع از مظلومان بوده است، 
تصریح کرد: ما با همراه کردن کشــورهای اســامی و ســایر کشورهای حامی 
مظلومان و مستضعفان می توانیم شــرایط را به سمتی برده که در سازمان ملل 
قطعنامه ای علیه رژیم صهیونیستی تصویب شده و این رژیم کودک کش وادار به 

آتش بس و عدم بمباران در غزه شود.
وی بیان کرد: در همین راســتا پیشــنهادات ده گانه رئیس جمهور سازنده بود و 
مطمئنا کشورهای اســامی و سایر کشورهای مخالف رژیم صهیونیستی به این 
پیشــنهادات توجه خاصی خواهند کرد تا در کنار دیپلماســی خوب دولت این 

پیشنهادات عملیاتی شود.

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید


